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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Navracsics Tibor, közigazgatási és 
területfejlesztési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi a kormány terve az önkormányzatok helyi 
iparűzési adó bevételével?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  elmúlt  évtized  egyik  leginkább  sújtott  ágazata  az  önkormányzati  szektor  volt.  Jelentős
mértékben  csökkent  az  önkormányzatok  hatásköre,  hiszen  számos  feladatot  központosított  a
kormány, és a forrásaik jelentős részét is elvették. Sokkal több forrást,  mint amekkora feladatot
átvettek.  Elvonták  a  gépjármű  adó  egészét,  az  SZJA  helyben  maradó  részét,  valamint  a
településeket  megillető  illetékeket  is.  Ezzel  párhuzamosan  szolidaritási  adót  kell  fizetni  az
önkormányzatoknak, melynek mértéke 2024-ben már 310 milliárd Ft, mely több mint 800 települést
érint. Mindez ez az jelentette, hogy az önkormányzatok mozgástere és bevétele jelentős mértékben
csökkent.

Most úgy tűnik, hogy a kormány tovább kívánja sarcolni az önkormányzatokat, hiszen hetek óta
kering a szakmai szervezet körében, valamint a sajtóban is, hogy a helyi iparűzési adót is el akarja
venni a kormány 2025 januártól. Önök pontosan tudják, hogy lényegében ez az utolsó bevétele a
településeknek, ebből a forrásból látják az önkormányzatok a működési feladataikat, illetve ebből a
forrásból tudják fejleszteni a településeket. Az uniós forrásokra sem számíthatnak még sokáig az
önkormányzatok, így nagyon nehéz helyzetbe fognak kerülni a települések, amennyiben a kormány
valóban elveszi az iparűzési adót. Kimondhatjuk, hogy tulajdonképpen teljesen ellehetetlenülnek.

 

Mindezek miatt kérdezem Miniszter úr:

1. Mi a terve kormánynak a települések helyi iparűzési adó bevételével?
2. Valóban el kívánja vonni a kormány a HIPA-t, ami a szinte az egyetlen bevételi 

forrása az önkormányzatoknak?



 

Várom megtisztelő válaszát

 

Szeged, 2024. 09. 12.
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